

For immediate release

**bank muscat announces unaudited preliminary results for the year ended 31st
December 2018**

YTD Net Profit at RO 179.63 million

MUSCAT, 15 January, 2019: bank muscat, the flagship financial institution in the Sultanate of Oman, announced its unaudited preliminary results for the year ended 31st December 2018. The financial results are subject to approval of External Auditors, Board of Directors, Central Bank of Oman and Shareholders of the Bank.

The Bank posted net profit of RO 179.63 million for the period compared to RO 176.82 million reported during the same period in 2017, an increase of 1.6 per cent.

The key highlights of the results for the period are as follows:

- 1) Net Interest Income from Conventional Banking and Income from Islamic Financing stood at RO 304.29 million for the year 2018 compared to RO 281.35 million for the same period in 2017, an increase of 8.2 per cent.
- 2) Non-interest income at RO 142.45 million was lower by 7.9 per cent compared to RO 154.62 million for the year ended 31st December 2017. Income in 2017 includes one-off investment gain of RO 12.8 million on sale of certain investments.
- 3) Operating expenses for the year ended 31st December 2018 at RO 190.34 million was higher by 3.4 per cent as compared to RO 184.08 million for the same period in 2017.
- 4) Net Impairment and other losses for the year ended 31st December 2018 was at RO 42.54 million as against RO 43.28 million for the same period in 2017.
- 5) Net Loans and advances including Islamic financing receivables increased by 7.3 per cent to RO 8,938 million as against RO 8,329 million as at 31st December 2017.
- 6) Customer deposits including Islamic Customer deposits increased by 14.1 per cent to RO 8,463 million as against RO 7,419 million as at 31st December 2017. The main reason for substantial increase in customer deposits in the last quarter of 2018, was due to an increase in short term deposits which are transit in nature.



3

Key Highlights of unaudited preliminary results

Particulars (RO millions) For the year ended 31 December	2018	2017	Change (%)
Total net interest income and income from Islamic financing	304.29	281.35	8.2%
Other operating income	142.45	154.62	(7.9%)
Operating expenses	190.34	184.08	3.4%
Operating profit	256.40	251.89	1.8%
Net profit	179.63	176.82	1.6%
Particulars (RO millions) As at 31 December	2018	2017	Change (%)
Net loans and Islamic financing	8,938	8,329	7.3%
- Conventional loans and advances	7,828	7,359	6.4%
- Islamic financing receivables	1,110	970	14.5%
Customer deposits and Islamic deposits	8,463	7,419	14.1%
- Conventional customer deposits	7,504	6,459	16.2%
- Islamic customer deposits	959	960	(0.1%)

The full results for the year ended 31st December 2018 along with complete set of financial statements will be released post approval of the Board of directors of the Bank at its meeting scheduled later during January 2019.



Ganesh T.

Chief Financial Officer



للنشر الفوري

١٧٩,٦٣ مليون ريال عماني أرباح بنك مسقط (الغير مدققة) للسنة المنتهية في ٣١
ديسمبر ٢٠١٨م

مسقط: ١٥ يناير ٢٠١٩م

أعلن بنك مسقط، المؤسسة المالية الرائدة في سلطنة عُمان، عن النتائج المالية الأولية الغير مدققة للسنة المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠١٨م، النتائج المالية تخضع لموافقة المدققين الخارجيين وإعضاء مجلس الإدارة والبنك المركزي العُماني ومساهمي البنك.

حقق البنك ربحاً صافياً للفترة قدره (١٧٩,٦٣) مليون ريال عماني مقارنةً بالربح الصافي البالغ (١٧٦,٨٢) مليون ريال عماني للفترة ذاتها من العام ٢٠١٧م وزيادة نسبتها (١,٦%)

و فيما يلي لمحة موجزة حول النتائج المالية التي حققها البنك خلال هذه الفترة:

(١) بلغ صافي إيرادات الفوائد من الأعمال المصرفية التقليدية وإيرادات التمويل الإسلامي (٣٠٤,٢٩) مليون ريال عماني للعام ٢٠١٨م مقارنة بمبلغ (٢٨١,٣٥) مليون ريال عماني للفترة ذاتها من العام ٢٠١٧م، أي بزيادة نسبتها (٨,٣%).

(٢) إنخفضت الإيرادات الأخرى بنسبة (٧,٩%) لتصل إلى (١٤٢,٤٥) مليون ريال عماني للعام ٢٠١٨م مقارنة بمبلغ (١٥٤,٦٢) مليون ريال عماني لذات الفترة من العام ٢٠١٧م , ربح السنة ٢٠١٧م يشمل (١٢,٨) مليون ريال عماني من عملية بيع تمت لمرة واحدة لنوع معين من الإستثمارات.

(٣) بلغت مصروفات التشغيل في نهاية عام ٢٠١٨م (١٩٠,٣٤) مليون ريال عماني مقارنة بمبلغ (١٨٤,٠٨) مليون ريال عماني لذات الفترة من العام ٢٠١٧م، أي بزيادة نسبتها (٣,٤%)

(٤) خصص البنك مبلغاً قدره (٤٢,٥٤) مليون ريال عماني لمجابهة صافي الخسائر المحتملة في العام ٢٠١٨م مقابل مخصصات بلغت (٤٢,٢٨) مليون ريال عماني لذات الفترة من العام ٢٠١٧م.

(٥) حققت صافي محفظة القروض و السلفيات، شاملة أعمال التمويل الإسلامي، زيادة بنسبة (٧,٣%) لتصل إلى (٨,٩٢٨) مليون ريال عماني (ثمانية مليارات وتسعمائة وثمانية و ثلاثون مليوناً) في ٣١ ديسمبر ٢٠١٨م مقابل (٨,٢٢٩) مليون ريال عماني (ثمانية مليارات وثلاثمائة وتسعة و عشرون مليوناً) في ٣١ ديسمبر ٢٠١٧م.



بنك مسقط
bank muscat

٦) إرتفعت إيداعات الزبائن، شاملة إيداعات الزبائن للخدمات المصرفية الإسلامية ، بنسبة (١٤,١%) لتصل إلى (٨,٤٦٣) مليون ريال عماني (ثمانية مليارات وأربعمائة وثلاثة و ستون مليوناً) في ٣١ ديسمبر ٢٠١٨م مقارنة بمبلغ (٧,٤١٩) مليون ريال عماني (سبعة مليارات وأربعمائة وتسعة عشر مليوناً) في ٣١ ديسمبر ٢٠١٧م. و يعتبر ارتفاع قيمة الودائع قصيرة الأجل خلال الربع الاخير من ٢٠١٨ سبباً رئيسياً لارتفاع مجموع الودائع بشكل عام. جديرٌ بالذكر ان هذا الارتفاع في ودايع قصيرة الأجل هو ارتفاع مؤقت بطبيعته.

النود الرئيسية للنتائج المالية الأولية

التغير (%)	٢٠١٧	٢٠١٨	للفترة المنتهية في ٣١ ديسمبر (مليون ريال عماني)
%٨,٢	٢٨١,٣٥	٣٠٤,٣٩	مجموع صافي إيرادات الفوائد وإيرادات التمويل الإسلامي
(% ٧,٩)	١٥٤,٦٢	١٤٢,٤٥	إيرادات التشغيل الأخرى
%٣,٤	١٨٤,٠٨	١٩٠,٣٤	مصروفات التشغيل
%١,٨	٢٥١,٨٩	٢٥٦,٤٠	أرباح التشغيل
%١,٦	١٧٦,٨٢	١٧٩,٦٣	صافي الأرباح
التغير (%)	٢٠١٧	٢٠١٨	كما في ٣١ ديسمبر (مليون ريال عماني)
%٧,٣	٨,٣٣٩	٨,٩٣٨	مجموع صافي القروض والسلفيات والتمويل الإسلامي
%٦,٤	٧,٣٥٩	٧,٨٢٨	- القروض والسلفيات للعمليات التقليدية
%١٤,٤	٩٧٠	١,١١٠	- التمويل الإسلامي
%١٤,١	٧,٤١٩	٨,٤٦٣	إيداعات الزبائن وإيداعات الصيرفة الإسلامية
%١٦,٢	٦,٤٥٩	٧,٥٠٤	- إيداعات الزبائن للأعمال المصرفية التقليدية
(%٠,١)	٩٦٠	٩٥٩	- إيداعات الصيرفة الإسلامية

هذا و سيعلن البنك عن نتائجه و قوائمه المالية النهائية للسنة المنتهية في ٣١ ديسمبر ٢٠١٨ بعد قيام مجلس إدارة البنك بدراستها و المصادقة عليها في إجتماعه المزمع عقده في وقت لاحق من شهر يناير ٢٠١٩م.



تي جانيش

مراقب مالي

